

בינתיים תבוא הנה משלחת אמריקנית גדולה של המגבית, כמאה ועשרים איש, ובשבת אקבל את ראשיהם לדבר אתם על כסף לנשק, וכיום החמשי הבא, בעוד שבוע, הסודר ארוחה לכולם בירושלים.

וחשגיריים שלנו מלונדון, ושינגטון, סרים ומוסקבה באים, ואפגש אתם בשבת בערב.

18.10.56, יום ה' יג' חשוון

הבוקר באתי לח"א. מצאתי כאן מברק שני מפריס שנשלח 4 שעות (אחמול) אחרי המברק שהביא לנו שמעון אמש לירושלים.

יוסף הוזמן באמצעות מנג'ן לפגישה עם פינו, ופינו מנה 5 אפשרויות שנידונו עם האנגלים: 1) אולטימטום למצרים, 2) פעולת אנגליה ומצרים, 3) פעולת צרפת וישראל, כשצרפת פועלת מקטריסין, 4) פעולת צרפת וישראל מישראל, 5) פעולת ישראל בערביות צרפת ואנגליה. 3 הראשונות נבגזו, הרביעית נפסלה מפני שאילו יצאה צרפת למלחמה בלי אנגליה הית הדבר מביא מיד לנפילת אידן, ולכן אקטואלית (17) רק החמשים.

אידן מסר שתי הצהרות: 1) אם התקיים מלחמה סמוך לתעלת יקראו צרפת ואנגליה לצדדים להיעצר ולמגת. אם יטכינו לא תבוא כל פעולה, אם

יטרכו - אחד מהם או שניהם - יתערבו צרפת ואנגליה לחבטיה מעבר השני
במעלה. (2) במקרה של פליחה בין מצרים וישראל לא תבוא אנגליה לעזרה
מצרים. שיקולים אחרים יחולו לגבי ירדן שעמדה יש אמנה. - לפי פינו לא היה
דעת מלוין לויד ג'ואה ששתי החצרות אבל הכריעה דעתו של אידן.

כיצד תמנע אנגליה התערבות קיראק וטוריה? אנגליה תזכיר להם שגם
מצרים תמנע לסייע לירדן כשזו תמצא במצוקה...

מה תהיה עמדה ארה"ב? לדעת פינו יזעמו, אבל אם הפעולה תתקיים לפני
6 בנובמבר לא יבואו טעשים בעקבות הזעם.

מה בדבר רוטיה? לפי דעת פינו לא יתערבו. פינו תרחיב הדיבור על
אכזבתו מלוין לויד, הביע שמחתו לסיכוי להפגש עם ב.ג. ולחשתתף בדיונים
אחר.

- חוקר חזר ^{המית} ~~המית~~ פורסם. יצא בחצות. התחל השבוע מ"ס כפול - צבאי
ומדיני בלי מיאוס. המסח המתכנן לא ידע כל פרטי המו"ס המדיני, וששום כך
בלבד קצת מיוצרות. מביטחו הראשונה של קצת היה עם אדמירל ברז'ו וגנרל
גנן, עליהם הוטל התכנון. אמרו שאחרי התחלת הפעולה מצדנו - יכנסו אף הם
ובמלוא התנועה. מאיר אמר לה שזה נוגד התנהיות שלו, בינתיים נכנס בשיחה
גנרל מרטן (א"א, שהיה מה) ניסח להמביר כי יש כאן בלבול השפה קיבל
הוראה לתכנן לפי התקנה הבריטית, מרטן תבטיח לישר החדורים (זה היה
ביום ב' 15 לח"צ).

עמית הציע להיפגש עם שאל. ביום ג' בבוקר (שלוש) נפגש עמית עם שאל ומרטן. נוכחו גם יוסף ואבל. שאל הראה ההנחיות בכתב שקיבלו: הכוונה - לעזור לישראל לחקוף הצבא המצרי (עמית העיר שכוונתנו לא לקבל עזרה אלא לפעול מהוך עזרה הדדית). התכנון: כוחות צרפתיים יכנסו לפעולה ביום ע' + 3. אפשרות שניה: פעולה משותפת של ח"א, תיאום בפעולת חיל הרגלים. עמית העיר שבארץ דובר אחרת וקרא לפניו המסקנות שנוסחו בארץ. מרטן הודה שכך הוסם, פרט לשיתוף חיל היבשה. לא הוסכם שאלה יפעלו בזמן אחד, כי צרפת לא יכלה להכניס מיד חיל יבשה לפעולה. עמית הציע שתיעשה תחילה פעולה אווירית, אחר כך - פעולה יבשתית יחד.

ביום ג' נפגש עמית שניה עם גבין. גבין הציע: ביום ע' - פעולה יבשה ע"י ישראל והתחלה של התקפה אווירית משותפת. ביום ע' + 1 - התקפה נמרצת של אוויר מרטיס ישראלי ומאניה נוסאת מטוסים; ביום ע' + 2 - הורדת חיל יבשה וצנחנים צרפתים שילכו לקנטרה. עמית התנגד גם להצעה זו.

אחמול נפגש עמית עם אלי וגזין. בשעה 2 3 אח"צ, לפני כך הסביר לו יוסף כל הפעולה המדינית. אלי נחת ואמר: שלאחר בדיקה הגיע למסקנה שלא תימכן התקפה סימולטנית של חיל הרגלים. ביקשו מעמית להישאר אבל הוא החליט לשוב כי לפי הצעה זו אין לו מה לעשות.

ההנחיות שהיו בידי עמית הן: א. הכל מלוי בחלטת הממשלה. ב. יום ע' לכוחות היבשה חייב להיות משותף. ג. יש להקדים פעולת חיל אוויר להפעלת כוחות היבשה. ד. דבר הגיענו רק עד התעלה היא לבבי שלב א' של הפעולה. אין הסתייגות מתמשך - אם יהיה צורך בכל. ה. אם התעלה עצמה צריכים הצרפתים לתפוס - כולה או חלקה.

אח"צ 232 י"ב

- 155 -

- בדרך הראשון כל ספר המלחמות של פרוקומיוס (עמוד 101) נאמר על

אילת:(ער סוף העמוד יוונית)

-- בצהרים ישיבת המטה.

-- באחת בלילה העיר אותי נחמיה והכיא לי החשובה הצרפתית דברי נמסרו
לבי מולה, ובכל זאת הוא מחייב המגישה. ישלחו הנה כיום א' אווירון ובו
גם מנג'ן. צוויחי לענות כי אני מקבל ההזמנה, אוכל לבוא אחרי יום א' הבא,
ועוד אודיע מי הם המלויים.

19.10.56, יום ו' יד' חשוון

סוכנות צרפתים באה הבוקר, ^{והציגה} לי ארבע שאלות, עניתי עברית והחשובות
תורגמו לצרפתית ע"י הקריין הצרפתי של קול ישראל - שנולד בצרפת אבל אביו בא
מאדיסן, והיה עם מורה עברית ומסנו למד עברית עוד לפני עלותו ארצה.

- התיעצתי בבוקר עם משה ושטעון על הנוסעים - את גולדה ואסכול אוכל
להיפגש רק אה"צ, כי הם עסוקים באורזת האמריקנית שהגיעה הנה.